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         Krobia, dnia  29 lipca 2009 r. 

 

 

P R O T O K Ó Ł    Nr   XXXVIII/2009 
 

z   XXXVIII sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i , 

w dniu  23 lipca 2009 r. w Urzędzie Miejskim  ul. Rynek 1.        

========================================================= 
                 godzina rozpoczęcia :    16.00 

                    godzina zakończenia :   17.00 

                    Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 12. Nieobecni radni :                      

E. Dopierała, R. Danek, P Marcinkowski, .   

                 Ponadto w sesji uczestniczyli : 

     ====================== 

1. Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi. 

                    2.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy Krobia.  

                    3.   Andrzejewski Jakub        - Sekretarz Gminy.  

                    4.   Zaproszeni goście.                 
                     
                    Porządek obrad sesji : 

                    ======================= 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3.   Interpelacje i zapytania radnych. 

4.   Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie :  

              a) zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Krobia na 2009 rok, 

       b) wzniesienia na cmentarzu parafialnym w Pudliszkach Pomnika Ofiar Katynia.  

5.    Wolne głosy i wnioski. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Zakończenie. 
 

  Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Polowczyk. 
 

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych, p. Burmistrza, pracowników Urzędu.       

                     Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 12 radnych, wobec czego  sesja 

jest prawomocna do podejmowania obrad i uchwał (nieobecni : J. Bujakiewicz, E. Dopierała,          

R. Danek, P Marcinkowski).   

      Dzisiejsza sesja zwołana jest na wniosek p. Burmistrza w związku z koniecznością rozpatrzenia 

projektu uchwały dot. pilnych zmian w budżecie. Wniosek o zwołanie sesji stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu.  
     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 

      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.   

      Ad. 3  Interpelacje i zapytania radnych. 

      M. Szpurka : mieszkańcy bloków tzw. „koszarów” zgłaszają uszkodzoną nawierzchnię drogi 

powiatowej. Zastoiny wody na tej drodze uniemożliwiają przejazd.   

      L. Bem : przedsiębiorcy z ul. Ogrodowej uważają, że zakręt przy posesji p. Hałasa  jest zbyt 

ostry dla samochodów ciężarowych, również od ul. Ponieckiej. 

      Burmistrz : podjęto działania aby poszerzyć wjazd od ul. Ogrodowej, natomiast od                           

ul. Ponieckiej jest to sprawa bardziej skomplikowana, bo jest to droga powiatowa.  
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      Z. Polowczyk : w imieniu mieszkańców Rynku wnioskuję o rozpatrzenie możliwości 

zainstalowania kamer monitorujących porządek w tej części miasta. Takiej plagi wandalizmu, 

zaśmiecania, wszczynania burd, bijatyk Krobia nie przeżywała od dawna. Jeśli byłby teren 

monitorowany to można taki występki ograniczyć, ponieważ częstych rajdów pojazdów raczej 

w ten sposób nie wyeliminujemy.  
 

Ad. 4 Rozpatrzenie projektów uchwały w sprawie :  

a) zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Krobia na 2009 rok.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy. 

Na salę obrad przybył radny J. Bujakiewicz. 

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradował w dniu dzisiejszym                                  

i po przedstawionych przez p. Burmistrza wyjaśnieniach wydała pozytywną opinię o projekcie 

uchwały.  

Uchwałę Nr XXXVIII/309/2009 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 23 lipca 2009 r.                                

w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Krobia na 2009 rok; przyjęto 

jednomyślnie, głosowało 12 radnych. 
 

b) wzniesienia na cmentarzu parafialnym w Pudliszkach Pomnika Ofiar Katynia. 
Przewodniczący Rady przedstawił projektu uchwały i uzasadnienie.  

L. Bem : taki pomnik na tym cmentarzu już był. Dwie kadencje wcześniej p. Walerian 

Nowacki wyszedł wtedy z taką inicjatywą, i były zbierane na to pieniądze. Pan Burmistrz 

wspomniał, że pomnik został skradziony. 

A. Miałkowski : pomnik jest, lecz ukradli tabliczkę mosiężną i pomnik katyński stoi. Byłoby 

konieczne uzupełnić tablicę z nazwiskami ofiar, datami życia i miejscem zamieszkania. 

Chodzi o uzupełnienie o te informacje. Proboszcz Pudliszek, który był inicjatorem pierwszego 

pomnika nie znał nazwisk. Ja się zwracałem do poprzedniego Burmistrza żeby w ogóle jakąś 

tablicę w Krobi ulokować, ale nie było w tej sprawie żądanej reakcji. Ponowiłem tą 

propozycję do obecnego Burmistrza. Mogłaby to być także tablica na ścianie  kościoła. 

Jednak z udziałem Burmistrza  zostało ustalone, że wykorzystamy ten pomnik, który jest w 

Pudliszkach.  

Burmistrz : zwrócę uwagę, że bez tego elementu mamy do czynienia z kościelną figurą                     

i krzyżem. W tej formie jaka jest obecnie nie nawiązuje do żadnych wydarzeń. 

A. Miałkowski : niestety podobno złomiarze rozebrali mosiężną płytę. Teraz sugerujemy 

nawet żeby zaznaczyć z drugiej strony, że jest to tablica z tworzywa matalizowana, aby nie 

została ponownie skradziona. Można by także odtworzyć tamtą tablicę. Jednak proponowana 

forma jest ciekawsza, dlatego, że umieszczone będą nazwiska naszych obywateli.  

L. Bem : zadawano kiedyś pytanie czy były jakieś ofiary i wówczas uzyskaliśmy odpowiedź, 

że nie było ofiar. Czy uchwała jest zasadne, bo prawdopodobnie taka uchwałę 

przyjmowaliśmy.  

A. Miałkowski : Burmistrz wiedział, że były trzy osoby. Pan Andrzejewski, Dyba i Różański. 

Franciszek Busz był internowany, później był w obozie w Ostaszkowie i nie go ma na liście 

katyńskiej. Na liście natomiast są osoby rozstrzelane. Osoby, które umarły śmiercią naturalną, 

albo zostały wywiezione na Sybierię, nie były ewidencjonowane, być może w tym gronie był 

p. Busz, i nie wiadomo jak zmarł. Szkoła także o tym nie wie, a był on kierownikiem szkoły 

w Pudliszkach.  

K. Perdon : być może są jeszcze inne osoby, o których nie wiemy, a jednak zginęły. Można 

by zapisać na tablicy, że są inne osoby nieznane.   

A. Miałkowski : jeżeli tak, to należy będzie uzupełnić tablicę. Nie powinno być zapisu 

ogólnego. W tym przypadku takie ogólniki są nieeleganckie. Trzeba pokazać nazwiska                        

i więcej szczegółów. 

Ł. Kubiak : na kiedy planowana jest realizacja pomnika? 
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Burmistrz : odpowiednim terminem odsłonięcia pomnika jest 17 września, jeżeli wykonawca  

zdąży przygotować tablicę. 

K. Perdon : należałoby zmienić zapis § 1 bo sugeruje, że pomnik jest  budowany ponownie. 

A. Miałkowski : jeśli będą dwie uchwały w podobnej sprawie, to nie przeszkadza                            

w odbudowie tego pomnika. 

Uchwałę Nr XXXVIII/310/2009 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 23 lipca 2009 r.                                

w sprawie zmian w budżecie Gminy Krobia na 2009 rok; przyjęto jednomyślnie, głosowało             

12 radnych.  
 

Ad. 5  Wolne głosy i wnioski.    
Burmistrz : spotkałem się z  osobą zajmująca się heraldyką w temacie herbu naszej gminy. 

Pierwszy problem jaki wskazano, że nie został zarejestrowany w MSWiA i zaakceptowany 

przez Komisję Heraldyczną oraz nie jest zgodny z techniką heraldyczną. Zgodnie z kontekstem 

historycznym z którego wynika, że przypisywanie herbu w miejscowościach o tradycji 

historycznych posiadających pieczęcie powinno się sięgać do źródeł jak najdawniejszych.            

W naszym herbie nie powinien być św. Paweł tylko św. Piotr. Św. Paweł pojawia się dopiero 

na pieczęciach dokumentów XVIII-wiecznych. We wcześniejszych dokumentach zawsze 

pojawiał się św. Piotr z kluczami. Czy ma to znaczenie tak naprawdę? W zasadzie jedno 

związane z posługiwaniem się pieczęciami okrągłymi zastępującymi godło narodowe. Herb, 

który służy do czynności administracyjnych powinien być zarejestrowany w Ministerstwie.  

A. Miałkowski : prawo bica monet i prawo miecza pozwalało na postawienie szubienicy                  

i ścinanie głów istniejącego w warunkach miasta Krobia prawa wykonywania wyroków. 

Natomiast bicie monet, chociaż nigdy nie doszło tutaj do tego, także w Starej Krobi, która 

miała prawa miejskie, również nie było. To samo jest z herbem.  Herb był prawdopodobnie 

najpierw z mieczem, ale nie ma śladów na to, potem jest św. Piotr i klucze i rzeczywiście 

miejscowi administratorzy miasta, proboszczowie krobscy trochę to zmieniali na własny 

użytek. Istnieją zapisy o św. Piotrze i później o św. Pawle i mieczu i książce lub biblii. Ja się 

opierałem na zapisach uchwały Rady Miasta Krobia z 1920, jaką przyjął ówczesny heraldyk. 

Panowie mają rację, bo kiedyś rzeczywiście był św. Piotr.  

J. Bujakiewicz : posługujemy się sformułowaniem „powinno się” zmienić, sięgać do tradycji, 

zarejestrować, jeśli powinno, to nie  że „musi”. 

Burmistrz : słowo „powinno” jest ciekawą kontemplacją historyczno – prawną. Powinność 

oznacza obowiązek. Negatywnej konsekwencji z faktu herbu nie zarejestrowanego nie ma. Jest 

tylko kwestia posługiwania się pieczęcią urzędową. Możemy posługiwać się pieczęcią herbu. 

Ma ono znaczenie jakby pewnego loga, symboliki związanej z Gminą.  

J. Bujakiewicz : co skłoniło tego eksperta od heraldyki na zwrócenie uwagi na nasz herb.   

 
 

      Ad. 6  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Burmistrz : sprawa drogi w Chwałkowie przekazana zostanie do zarządcy drogi powiatowej. 

Natomiast kwestia dot. zamontowania kamer na Rynku jest do przemyślenia.  

Zajmiemy się sprawę zjazdów z ul. Ogrodowej przy realizowanej budowie obwodnicy.  

 

Ad. 7 Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Polowczyk: dziękuję wszystkim za przybycie             

i zamykam XXXVIII sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

 

         Protokół sporządziła :                                                    

            Aurelia Sikorska              
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